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Van het bestuur 

De gebruikelijke activiteiten behorend bij een lopend bestuur hebben we voortgezet, 

waaronder vergaderen, agenda’s en notulen opstellen, financiële administratie bijhouden, 

zich  wijzigende ledenbestand  steeds actualiseren, het uitgeven van ons contactorgaan 

Nivon GrAs en het delen van lief en leed. Daarnaast kunnen kort de volgende 

bijzonderheden genoemd. 

Corona deed zijn invloed gelden, waardoor activiteiten en vergaderingen moesten worden 

afgelast of uitgesteld. Regionale vergaderingen worden niet meer gehouden. De regionale 

leden dag 5 april werd ook afgelast. De Ledenraad is in de herfst geweest  via zoom. 

Financiën: De bank is voortaan: Triodos bank.  

Bestuurswisselingen: Jetty en Nicolien  kwamen als algemeen lid in het bestuur. Jetty met de 

bijzondere taak ‘’ledenadministratie’’ en Nicolien als ‘’tijdelijk voorzitter’’. Ypke werd landelijk 

penningmeester maar bleef als tijdelijk penningmeester bij afdeling Groningen-Assen. Na de 

vakantie is Nicolien als bestuurslid niet meer actief; Ypke neemt het tijdelijk voorzitterschap 

op zich. Jan Kalter en Florrie Holscherer  fungeren voor het bestuur op de achtergrond en 

hebben een groep actieve vrijwilligers  in het leven geroepen. Nicolien heeft voor deze groep 

een bijeenkomst georganiseerd op 25 augustus. Er wordt gezocht naar met name een 

nieuwe voorzitter en een secretaris. 

Ledenadministratie. Op 5 maart waren er 1153 lidmaatschappen die bestaan uit 713 

huishoudens. Ondanks of dankzij de coronacrisis kwamen er vanaf 1 januari nog 12 

huishoudens bij. Vorig jaar is één lid 100 jaar geworden en twee leden 95. Verder zijn er 20 

tachtigers en 62 leden zeventig-plus. In totaal dus 85 leden van boven de 70. De jongste 

groep (geboren na 2000) bestaat uit 130 jongeren van 10 tot 20 jaar en zijn ongeveer 65 

kinderen van nul tot tien jaar. Al met al lijkt het erop dat de vereniging aan het verjongen is. 

De meeste leden hebben nu een e-mailadres waardoor wij hen met het digitale ledenblad 
van Nivon-GrAs op de hoogte kunnen houden. De verzendlijst voor de post werd daardoor  
korter en de verzendlijsten voor e-mails langer; op dit moment kan het digitale ledenblad 
naar 823 leden verstuurd worden. 
 
Doordat de ledenadministratie op een nieuw computersysteem werd gezet hebben we een 
paar jaar problemen gehad en kon er een poos geen overzicht van de mutaties worden 
gemaakt. Gelukkig is dat nu achter de rug en is de administratie over het algemeen goed. 
 
Nivon GrAs is te duur. Een kosten besparing is gerealiseerd: door postadressen te 

verminderen en ook door het pagina aantal te verminderen.  De uitgaven mogen niet meer 

dan 1000 euro bedragen per jaarc.q. 500 per editie. 

Notitie. Nicolien heeft een notitie ingebracht met knelpunten, een sterkte/zwakte analyse, 

veranderpunten, plan van aanpak. Dank voor de mooie bijdrage.  

Vrijwilligerscontract is een punt van aandacht landelijk. Vooralsnog geldt dat de vrijwilliger in 

ieder geval werkt op basis van vertrouwen en de garantie van een WA verzekering. 

Archief. Naast de bescheiden van Oosterhoff zijn ook die van Herman Blom verkregen. 

Onze hoop is dat we de corona periode als afdeling goed doorstaan, nieuwe bestuursleden 

vinden en langzamerhand  weer als afdeling van start kunnen gaan en bijeen kunnen komen. 

Hierna de afzonderlijke verslagen van de verrichtte werkzaamheden in het afgelopen jaar . 

Voorafgegaan door de uitnodiging en agenda van de komende ledenvergadering en de 

notulen van de laatst  gehouden algemene ledenvergadering. 
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Uitnodiging en agenda Algemene Ledenvergadering 

Het bestuur nodigt de Nivonleden uit voor de Algemene Ledenvergadering van de 

afdeling Groningen-Assen die wordt gehouden op 7 juli 2021. 

Je bent van harte welkom om 19.30 uur. De vergadering duurt tot 21.00 uur  

Locatie: nog onbekend, wel in Groningen. 

1. Opening en voorstelronde 

2. Mededelingen en ingekomen stukken 

3. Notulen ALV 2020 

4. Jaarverslag 2020 

5. Toelichting financieel jaarverslag 2020 penningmeester  

6. Verslag kascommissie; benoeming nieuwe kascommissie 

7. Toelichting activiteitenprogramma 2021 

8. Begroting en toelichting 2021 

9. Bestuursverkiezing·  

- Aftredend: interim-voorzitter Nicolien Wiers, secretaris Anne van Nes 

- kandidaten algemeen bestuursleden: combinatie functie: 

(penningmeester en) interim-voorzitter: Ypke Huisman 

10. Benoeming extra leden voor Werkgroep activiteiten 

11. Aanwijzing 2 afgevaardigden Nivonraad 

12. Huldiging jubilarissen van het NIVON 

40 of 50 jarig lidmaatschap. 

13. Rondvraag 

14. Datum volgende ALV 

15. Sluiting  

De vergaderstukken liggen om 19.15 uur ter inzage in de vergaderzaal. 
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Verslag Algemene Ledenvergadering 3 maart 2020 Nivon afdeling 

Groningen- Assen 

Aanwezig: jubilarissen Anneke van de Bos, Klaas en Anneke Swaak, Leden en actieve 

leden: Japke Kooistra, Jan B.T. Colenbrander, Evelien Buter, Trijnie Riemeijer, Gemma 

Verkley, Lenie Kiewiet, Rob Buurman, Jan Kalter, Florrie Holzscherer, Els Wirix, Nelleke 

Drukker, Annie Woudstra, Lenie Snippe, Lucy Westers, Louise Dols, Donald Elsas. 

Zittende bestuursleden: Ypke Huisman, Anne van Nes en voorgestelde kandidaat-leden: 

Jetty Vink en Nicolien Wiers. Voorzitter: Nicolien Wiers. 

Afmelding: twee jubilarissen die anoniem Nivon willen blijven steunen en geen bekendheid 

willen geven aan hun jubileum; Dhr. J.J. Niestijl heeft van Nivon veel plezier gehad bij reizen 

o.a. naar Zwitserland; speldje stelt hij wel op prijs en zal hem worden gestuurd. mw. M.A.J.A. 

Smit is onbereikbaar, haar huis is afgebroken. 

Niels Kristensen, Pieter Molenaar, Leo Leunissen, Winy Verdegaal, Greet Oostra. 

1. Opening en voorstelronde 

Nicolien heet iedereen welkom en is blij met de goede opkomst. Alle aanwezigen 

stellen zich even voor met vermelding van hun deelname/activiteiten bij onze Nivon 

afdeling. 

 

2. Mededelingen en ingekomen stukken: Nicolien deelt mee dat Herman als voorzitter 

is opgestapt eind vorig jaar en dat hij helaas niet aanwezig wil zijn vanavond. Hij 

heeft veel goeds voor het Nivon en onze afdeling gedaan. In de loop der jaren was hij 

op vele manieren actief. Hij is lid geweest van wandelgroep Noord, heeft diverse 

wandeltochten in Duitsland begeleid bij het toenmalige NivonJong, is huiswacht 

geweest, beheerder van een Natuurvriendenhuis, spreker bij lezingen en secretaris 

en voorzitter van afdeling Groningen- Assen. Daar heeft hij vergaderingen geleid en 

gezorgd voor een goed verloop van de gang van zaken. Behalve het leggen en 

onderhouden van contacten heeft hij ook activiteiten ontwikkeld en uitgevoerd o.a. 

lezingen, een wadlooptocht, bezoek aan Borkum en kinderactiviteiten. Hij nam, zodra 

nodig, de afwas of het drogen ter hand en hij heeft Nivon duidelijk bekendgemaakt 

binnen en buiten de hogeschool Stenden en in Duitsland. Hij is er nu niet, maar 

wellicht zien we hem over een tijdje weer terug. De bos bloemen en de bon worden 

hem gebracht. 

Het bestuur kwam vooral door zijn vertrek in de problemen. Jetty en Nicolien zijn 

gevraagd om het bestuur te versterken, voorlopig als kandidaat bestuurslid; Zij 

hebben toegestemd als kandidaat algemeen bestuurslid. Nicolien heeft sindsdien 

opgetreden als voorzitter bij vergaderingen. Geen ingekomen stukken voor de ALV. 

 

3. Notulen ALV 2019. Spellingfouten in namen; de juiste namen zijn: Lenie Kiewiet en 

Nicolien Wiers. 

N.a.v. 

punt 5. Toelichting financieel verslag. Ypke zal alsnog terugkomen op de vraag naar 

het eventueel terug te betalen juiste bedrag aan startkapitaal dat het Repair Café 

ontvangen heeft; er moeten geen financiële risico’s ontstaan.  

Punt 7. Toelichting activiteiten. Nelleke zal ingaan op de vraag wat Eerlijk & Groen 

betekent en wat het inhoudt. Dat is niet altijd duidelijk. Dit in overleg met Nicolien en 

op een later moment. 

Punt 13.Rondvraag. Ypke meldt dat een rubriek met interviews met oudere Nivon 

leden een mooi idee is, maar niet mogelijk in het papieren Nivon-GrAs omdat, zoals 
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bij het Financieel Verslag zal blijken, dit teveel kosten met zich meebrengt. Voor de 

digitale Nieuwsbrief GrAs geldt dat overigens niet. 

 

4. Jaarverslag 2019 

Doordat het ledental is gestegen neemt ook het aantal ontvangers van het digitale 

afdelingsblad toe. Jan Kalter had vorig jaar de tip gegeven om een link in te brengen 

zodat de data van de activiteiten in de agenda van de lezer komt als hij er op klikt. Dit 

is nog niet gelukt. Een link bij de activiteiten waarop men kan klikken op het 

aanmeldadres zou ook een verbetering zijn, dit lukt vaak wel. 

De verschillende onderdelen van het jaarverslag worden doorgenomen: Aan Tafel!, 

Eerlijk en Groen activiteiten, Overige activiteiten, Repair Café Assen, Wandelgroep 

Groningen-Assen, Nivonsoos, Koffiegroep Roden, Twee Leesgroepen en de 

Biosgroep. Trijnie Riemeijer vertelt dat de groep heel klein geworden is en dat voor 

het voortbestaan nieuwe leden nodig zijn. Er zou in de digitale Nieuwsbrief GrAs een 

uitnodiging kunnen staan voor belangstellenden om mee te doen, dat moet nog 

verder worden bekeken. Voorgesteld wordt om de koffiegroep Roden en de 

Nivonsoos te laten samenwerken; dit stuit op uitvoeringsproblemen. De Leesgroepen 

gaan heel goed. Er zijn zelfs twee avondgroepen. En er is een middaggroep met een 

wachtlijst waarop nu één persoon staat. 

Van Rob Buurman is geen jaarverslag gevraagd of gekomen, maar hij vertelt nu zelf 

hoe het er voor staat. Hij heeft in de loop van het jaar aan de website gewerkt. Hij 

biedt daarnaast ondersteuning aan Jetty Vink bij de ledenadministratie. De website is 

veel beter geworden, dat is bekend. Vanuit andere afdelingen en het hoofdbureau 

zijn verzoeken om zijn expertise gekomen. Hij werkt samen met sommige website 

beheerders van andere afdelingen. Hij heeft de laatste tijd niet meer aan onze 

website gewerkt omdat hij enerzijds veel ambities heeft en hij anderzijds bijna geen 

reacties krijgt van activiteiten coördinatoren als hij om goede 

teksten/plaatjes/commentaar/ wensen/feedback vraagt. Dat frustreert hem. Anne 

merkt op dat Rob de laatste maanden van dit jaar niets van zich heeft laten horen en 

dat wij dachten dat hij ziek was. Ypke stelt dat de Nivon leden, allemaal ouder zijn en 

niet van jongsaf met de digitale wereld bekend, dus traag zijn en er minder open voor 

staan. De voorzitter zegt dat voor de leden die wel belangstelling hebben mogelijk 

eens een bijeenkomst met Rob kan worden georganiseerd om meer kennis over de 

website en de mogelijkheden te ontvangen.  

     

5. Toelichting financieel jaarverslag 2019:  

NIVON-GrAs, het papieren blad, heeft dit jaar teveel kosten met zich meegebracht 

vanwege 2 x 12 p. nummers, het zomernummer behoort 8 p. te zijn. Ook waren er 

sommige activiteiten die niet budget neutraal konden worden uitgevoerd, zoals de 

Meet Up, die wel heel wenselijk waren en doorgang vonden. De koffie en thee 

bijdrage is tot 1 euro verhoogd. De eerste Waddenlezing in 2019 heeft veel 

bezoekers aangetrokken. Vanwege de eis van de Waddenacademie tot gratis 

toegang, was de activiteit boven het budget. We gaan er voorlopig van uit dat de 

volgende drie lezingen ook veel bezoekers gaan trekken en Ypke heeft daarom het 

hoofdbestuur verzocht een subsidie toe te kennen om de zaalhuur te betalen. Het 

gevraagde bedrag van € 1000, - is inderdaad toegekend. Veel bezoekers geeft 

bekendheid en dat is aantrekkelijk. Aan de BHC van Natuurkampeerterrein Lettelbert 

is een bedrag toegekend om een historisch onderzoek te doen en er een publicatie 

van te maken, deels is het geld van henzelf (voormalige afdeling Leek, Roden, Peize) 

en deels van de grote afdeling Groningen-Assen. . 
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6. Verslag kascommissie; benoeming nieuwe kascommissie. De kascommissie 

bestaat uit Annie Woudstra en Lenie Kiewiet. Annie doet verslag en vertelt dat alle 

bedragen en cijfers kloppen. Er zijn geen onrechtmatigheden gevonden. De 

kascommissie kan instemmen met het beleid en verleent décharge aan het bestuur. 

Benoeming nieuwe kascommissie: Lenie Kiewiet en Jan Colenbrander. Reserve is 

Gemma Verkley.  

 

7. Bestuursverkiezing: ·De voorzitter Nicolien meldt dat in verband met de problemen 

van het bestuur, Jan Kalter en Florrie Holzscherer het op zich hebben genomen een 

advies aan het bestuur uit te brengen. Dit mede op initiatief vanuit het landelijk 

bestuur. Een eerste advies is gekomen in januari. In vervolg daarop hebben Jan en 

Florrie de opdracht aangenomen om te zoeken naar actieve Nivonleden die op hun 

eigen manier versterking kunnen bieden bij de uit te voeren taken van de afdeling 

Groningen Assen. Mensen die dat willen kunnen zich bij hen aanmelden. 

De voorzitter stelt dat het de wens is van het bestuur, Ypke en Anne, om Jetty Vink 

en Nicolien Wiers ieder te verkiezen en benoemen als algemeen bestuurslid. Ypke 

voegt toe dat het een goed gebruik is dat aanstaande bestuursleden een tijdje 

meelopen in het bestuur om elkaar te leren kennen. Jetty kenden we natuurlijk al. 

Nicolien heeft naar volle tevredenheid, naast haar bezigheden met de activiteiten, de 

vergaderingen geleid. Beide worden met algemene stemmen verkozen en benoemd. 

Nicolien wilde niet als voorzitter benoemd. De functie van voorzitter is daarom nog 

vacant.  

 

8. Werkgroep activiteiten: Het team Jan en Florrie heeft met diverse mensen 

gesprekken gevoerd. Via via hebben zij gezocht naar mensen die mogelijk interesse 

hadden om meer actief te worden in onze Nivon afdeling. Het is gelukt om inderdaad 

vijf mensen te vinden, deels hier vanavond ook aanwezig. Hun bijdrage is nog niet 

vastgesteld. Jan stelt voor om nog deze maand een bijeenkomst te houden met de 

actieve mensen, de coördinatoren en het bestuur om verdere stappen te nemen. 

Daarbij het activiteitenprogramma van dit jaar te betrekken en zien wat onderdelen 

qua belasting inhouden.  

 

Louise vraagt of een enquête niet een geschikt middel is om te zien wat mensen 

willen en welke mensen op welk gebied actief in zouden kunnen zijn. Dit is ook 

eerder gedaan. Jan lijkt dit minder geschikt omdat het lang duurt. Ypke antwoord dat 

een enquête inderdaad eerder gedaan is en dat was heel veel werk. Er kwam vooral 

uit dat mensen van de Natuurvriendenhuizen gebruik willen maken en niet veel 

interesse hebben in activiteiten. Dit was een zo grote teleurstelling na alle 

inspanningen dat betrokken bestuursleden, zoals Ans, zijn opgestapt en ons 

afdelingsbestuur maar nauwelijks aan de ondergang is ontsnapt. Het idee is goed, de 

uitvoering en het resultaat leverden te weinig op. 

 

Rob haakt in op het meer bekend maken van het Nivon en onze afdeling. Reclame 

maken en het verkrijgen van ‘’nieuw bloed’’ door het huren van een stand á 25 euro 

op wijkfeesten en jaarmarkten in Drenthe. Daarvan zijn er meerdere en er staan 

allerlei organisaties die leden werven. Voor Groningen zou het misschien een idee 

zijn om op ‘’Noorderzon’’ een stand te zetten. 

9. Aanwijzing 2 afgevaardigden Nivonraad 18 april a.s.: Japke Kooistra en Rob 

Buurman, reserve: Anne van Nes 

10.  Huldiging jubilarissen.  
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* Anneke van de Bos, 40 jaar lid. Anneke is al jaren en nog steeds met plezier lid van 

de beide wandelgroepen, die van Japke en die van wandelgroep Noord. Ze is 

huiswacht bij natuurvriendenhuis De Hondsrug en verleent voor hen hand- en 

spandiensten. Ze heeft vroeger met haar gezin vakanties gehouden op 

Nivonterreinen en in Natuurvriendenhuizen. 

* Anneke Swaak. 50 jaar lid. in de loop der jaren is er wel het een en ander veranderd 

in de Natuurvriendenhuizen. tot haar grote verbazing trof zij onlangs in het Hunehuis 

2- en 1 persoonskamers aan met eigen douche en toilet. Dat was vroeger wel anders! 

Klaas memoreert gezinszalen, Daar lag je dan te midden van snurkers en mensen die 

er steeds uit moesten. Het ging gewoon zo.  

* Klaas Swaak 50 jaar lid. Klaas vertelt dat zij beiden in de jaren ‘70 lid werden van 

het Nivon, zoals zij ook lid waren van de PvdA en van de VARA. Het paste in het 

rijtje. Ze werkten mee op het terrein van ‘’de Hondehoek’’. Later verhuisden ze naar 

de stad en kampeerden in Nederland en Frankrijk, Zwitserland, Duitsland en Italië op 

Nivon of verwante Natuurvrienden huizen en natuurterreinen. Ook naar Noorwegen, 

Finland, Spanje en de Balkan zijn ze geweest. Hij herinnert zich bij voorbeeld een 

prachtige Toscaanse boerderij, prachtig gelegen in dat land en bovendien maar een 

kleine busreis van Florence verwijderd, waar de cultuurschatten voor het oprapen 

waren. Ook bijvoorbeeld in Frankrijk in een natuurvriendenhuis nabij Straatsburg, 

waar een vriendelijke beheerder doorverwees naar Nantes; ook weer een prachtige 

locatie. 

11.  Rondvraag. Florrie merkt op dat er soms activiteiten zijn op eenzelfde datum. Ze 

noemt de seizoensmaaltijd Aan Tafel! en de wandelzondag van Nivonnoord. 

Afstemming wordt gewenst zo mogelijk.  

Rob vraagt wie de website heeft geraadpleegd. Vele vingers gaan omhoog.  

Lenie Kieviet heeft met iemand gesproken uit Haren, de naam ze is vergeten. Met 

haar heeft ze gesproken over het plan een koortje op te richten.  

Evelien buter vertelt dat ze wanneer een kleinkind van haar 10 jaar wordt, dat ze dan 

met hem naar een Nivonhuis gaat; is een groot succes. 

Jan Colenbrander vraagt waarom we hier in de tuinkamer zitten van Humanitas en 

niet in de gebruikelijke zaal in het humanistisch Centrum. Anne zegt dat het haar 

verantwoordelijkheid is de zaal te bespreken en dat ze dit keer helaas laat was en de 

zaal in het Humanistisch Centrum al besproken was. Wie het eerst komt, die het eerst 

maalt. 

12.  Datum volgende ALV. woensdag 3 maart 2021, 19.30 uur 

13.  Sluiting. 

 

Jaarverslag 2020 Aan Tafel! 
 

Aan Tafel! is een activiteit die voortgekomen is uit de werkgroep Eerlijk en Groen met als 

uitgangspunt samen eten van lokale en seizoensgebonden producten. Deze werkgroep 

bedruipt zichzelf en functioneert als zelfstandige groep binnen E&G.  
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Vóór de herfstmaaltijd vond een wisseling plaats binnen de leden van de werkgroep: Lenie 

Snippe stelde zich beschikbaar om Nelleke Drukker op te volgen die na vijf jaar stopte met 

haar werkzaamheden bij Aan Tafel! 

De vier seizoensmaaltijden waren gepland op de eerste zondag van februari, mei, augustus 

(afwijkende zondag) en november. De maaltijden in de winter en het najaar vonden tussen 

de middag plaats en in het voorjaar en de zomer vroeg in de avond. De zomermaaltijd werd 

georganiseerd op het natuurkampeerterrein Lettelbert, zo langzamerhand een traditie. Door 

tegenvallende weersomstandigheden werd die zomermaaltijd afgelast en vervangen door 

een theemiddag op Lettelbert twee weken later.  

Daarnaast werden twee seizoensmaaltijden geannuleerd vanwege coronaperikelen.  

Het aantal belangstellenden was 26 à 27 personen per maaltijd * exclusief de werkgroep.  

Over 2020 heeft de werkgroep het jaar financieel kunnen afsluiten met een klein positief 

resultaat.  

Opkomst *: 

2 februari  Wintermaaltijd (Hondsrug): 26 + 2 reservelijst  

3 mei   Voorjaarsmaaltijd (Hondsrug): geannuleerd vanwege de eerste Lock down 

30 augustus  Zomermaaltijd (Lettelbert): 27 aanmeldingen; geannuleerd vanwege  

  weerverwachtingen. 

13 september  Thee in Lettelbert: 26 aanmeldingen; thee en hapjes werden gratis  

  aangeboden. 

3 november  Herfstmaaltijd (Hondsrug): geannuleerd wegens onvoldoende aanmeldingen; 

  dat is zo ook met de deelnemers gecommuniceerd. 

* Aantal bezoekers is exclusief bestuurs- / werkgroep leden 

Werkgroep Aan Tafel!  

Eika Medema, Gemma Verkleij, Ina Woltjer, Lenie Snippe en Nelleke Drukker 

 

Jaarverslag 2020 Eerlijk en Groen  

Nicolien Wiers en Nelleke Drukker 

Algemeen 

De focus van de werkgroep Eerlijk en Groen ligt op Duurzaam en is specifiek gericht op 

sociale, ecologische en economische veerkracht, de drie P’s van duurzaamheid: People, 

Planet en Profit.  

De werkgroep organiseert activiteiten gericht op:  

1 Eerlijk, betreft eerlijke economie, eerlijke prijs voor goederen, eerlijke verdeling van 

producten, opbrengst en leefruimte. 

2 Groen en duurzaam, volgens de ecologische voetafdruk: duurzame brandstof, duurzame 

productie, gericht tegen verspilling van voedsel, kleding, grondstoffen, kapitaal.  
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3 Leidend zijn de laatste drie letters van het acroniem Nivon: (Nederlands Instituut voor) 

volksontwikkeling en natuurvriendenwerk. Volksontwikkeling zoals in de zin van educatie 

(lezingen en workshops over onderwerpen uit 1 en 2) en excursies met uitleg vooral over 

natuur en landschap gezien vanuit cultuur-historisch en sociaaleconomische perspectief.  

De E&G activiteiten in 2020 zijn georganiseerd door Nicolien Wiers en Nelleke Drukker.  

Gezien het totaal aantal E&G activiteiten en de tijdsinvestering is een werkgroep bestaande 

uit 2 personen onvoldoende bemand en daarmee kwetsbaar.  

Dat bleek toen Nicolien halverwege 2020 de taak van interim-voorzitter op zich nam, 

toezegde de lopende activiteiten van E&G af te ronden en om daarna te stoppen.  

Nelleke Drukker heeft de organisatie van de lopende activiteiten in 2020 afgerond en is na 

zeven jaar gestopt als coördinator van E&G. 

Specifiek 

Als thema van het jaar 2020 was gekozen voor Wind en Water. Dit thema werd in december 

2019 ingeleid met de VPRO Documentaire Waterlanders gevolgd door een Meet Up. 

Het aanbod van de activiteiten van E&G werd omwille van eenheid en verdieping afgestemd 

op de vier lezingen van de Waddenacademie die in 2020 op het programma stonden.  

Vanwege de corona-pandemie kon een aantal geplande activiteiten geen doorgang vinden. 

8 februari: Ezinge, bezoek wierde, kerk en Museum Wierdenland 

We bezochten het wierdendorp Ezinge dat ligt in een historisch landschap dat behoort tot 

één van de oudste cultuurlandschappen in Noordwest Europa. We kregen uitleg over het 

ontstaan van wierden en zagen hoe onze voorouders trachten te overleven in dit gebied. 

Deze excursie was een mooie aanvulling op en verdieping van de eerste lezing in januari 

over het ontstaan van onze waddenkust. 

Aantal deelnemers *: 13 

Budgetneutraal 

7 maart Pieterburen, excursie Buitenplaats Noordkust en huifkarrentocht naar wad en 

klutenplas  

Van de gids kregen we aan de hand van een film uitleg over de dijken en het kwelderland 

van onze meest noordelijke kustlijn. Vervolgens gingen we per huifkar door de polders naar 

de dijk voor een bezoek aan de kwelders en de Klutenplas. Deze plas ontstond door 

dijkwinning die nodig was om de zeedijk op Deltahoogte te brengen. In het brakke water in 

de Klutenplas leven karakteristieke planten en dieren.  

Aantal deelnemers *: 12 

Budgetneutraal 

7 juni: Noordpolderzijl, fietstocht “Kiek over de Diek” 

Het lag in de planning om tijdens deze fietstocht langs de kust het noordelijkste haventje van 

ons land te bezoeken: Noordpolderzijl. Vanuit Warffum per fiets door het oude landschap, 

over wierden en langs kwelders met een bezoek aan de tuinen van de Menkemaborg. 

Geannuleerd wegens belemmerende coronamaatregelen. 
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26 september Excursie kleine Groninger windmolens Tinallinge en Winsum 

De kleine windmolens met hun houten blad bieden een intrigerende aanblik in het weidse 

platteland. We gingen op zoek naar het verhaal achter dit Groningse product en de 

gebruikers.  

Daartoe bezochten we Tinallinge (vlakbij Baflo) en Winsum, waar we ons uitgebreid lieten 

informeren over het tot stand komen van dit burgerinitiatief voor een lokale coöperatieve 

energievoorziening.  

Aantal deelnemers *: 19 

Budgetneutraal 

* Aantal bezoekers is exclusief bestuurs- / werkgroep leden 

Jaarverslag overige activiteiten 2020 

11 maart Lezing ‘’Wonen, werken en recreëren in het Waddengebied’’ door Jouke van Dijk, 

directeur waddenacademie en hoogleraar arbeidsmarktanalyse aan de RUG. Deze vond 

plaats in de theaterzaal de Vlootschouw in Het Dok te Groningen. Er waren ongeveer 30 

mensen aanwezig. 

18 juni Terrasbijeenkomst te Sassenhein: afgelast wegens regen. 

2 juli Terrasbijeenkomst Sassenhein: afgelast opnieuw wegens regen. Niettemin is er een 

bijeenkomst geweest; deze werkte mede ter voorbereiding op de bijeenkomst actieve leden 

later in het jaar. 

Jaarverslag 2020 werkgroep Repair Café Assen  

Op iedere eerste zaterdag van de maand was het de bedoeling open te zijn. Locatie··MFA 

Kloosterveste, Vesteplein 5, Assen (Kloosterveen).  

Tijdens de eerste Lock down werd het MFA gesloten en de reparaties moesten werden 

stopgezet, in september en oktober is men weer voorzichtig begonnen en daarna is het weer 

opgehouden. Er wordt door menige vrijwilliger thuis doorgewerkt. Daarvoor is een 

aangepaste dienstverlening opgezet, met aanmelding vooraf per mail. 

Gereedschap, naaiwerk, elektrische apparaten en meer. En alles gratis door enthousiaste 

vrijwilligers. Een daadwerkelijke bijdrage aan de ontwikkeling van de circulaire economie in 

onze regio. 

Jaarverslag LAW wandelgroep Groningen- Assen 2020 

Groot Frieslandpad 

19 januari: Gemma, Louise, Japke, Eika, Barbara, Annie, Lenie, Ryan, Mieke, Jozien, Bettie. 

We lopen van Waskemeer naar Een, waar we ons verzamelen. In Waskemeer aangekomen 

is er een erg donkere lucht, waar al snel regendruppels uitvallen. Gelukkig heeft de 

voetbalvereniging een prachtig afdak gemaakt bij de voetbalkantine. Na de koffie is het weer 

droog geworden en schijnt de zon de rest van de dag. Het is een prachtige wandeling en aan 

het eind zijn we welkom in Jozien haar huis voor koffie en thee. 

Wandeling van zondag 16 februari 2020. Van Een naar Vries. 

Aanwezig waren Annie, Anne, Angelie, Ed, Eika, Jos, Josien en Ryan. 
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Ondanks de voorspelling van harde wind en veel regen zijn we toch gaan wandelen vanuit 

Een via Norg naar Vries. Het was een mooie wandeling, met veel paden door bossen of 

langs kleine weggetjes. Onderweg hebben we een pauze gehad in het voormalig Bosrand, 

nu Natuurplaats Noordsche Veld. Vlak voor Vries hebben we gekozen om een andere weg te 

kiezen omdat we over een modderige weg zouden moeten lopen, gelukkig kwam dit ook nog 

gunstig uit met de plaats waar de auto’s stonden. 

15 maart. Van Vries naar Annen 

Japke, Jos, Els, Ina, Annie, Louise, Lenie, Annie, Eika, Ryan, Jozien en Anneke een klein 

stukje. We rijden eerst naar Vries naar de begraafplaats, waar een andere wandelaar net 

mijn parkeerplaats inpikt. Hij wandelt de route omgekeerd en we ontmoeten elkaar nog twee 

keer onderweg. Vanwege de pandemie heeft één wandelaar afgebeld. We kunnen 

halverwege nog even lekker koffie drinken bij de uitspanning aan de Drentsche Aa en dat 

blijkt op de namiddag voorlopig het laatste mogelijke horecabezoek. 

Aprilwandeling geannuleerd vanwege Lock down 

Mei wandeling. 

Vanwege de maatregelen rondom de pandemie nagedacht over wat er wel mogelijk is. 

Drie wandeldagen ingesteld voor steeds 4 mensen, zodat de 1,5 afstand gehandhaafd kan 

worden. Zondags voor de werkende mensen ( Annie, Jozien en Ryan mee geweest) en 

maandag en woensdag voor de anderen. Maandag waren Angelie en Ina mee, woensdag 

Wietske, Jos en Lenie. 

Juniwandeling 

Zondag waren Annie, Lenie, Ryan, Ed, Ina, Bettie, Jozien en Japke mee. 

We wandelen de Struunroute Haren, we verzamelen bij het paviljoen Appelbergen en lopen 

via Glimmen naar Onnen en weer terug de Appelbergen in. We gaan natuurlijk lekker wat 

drinken op het terras. Een aantal mensen gaat van een vrije middag genieten en gaat naar 

huis. 

Wij lopen de tweede lus vanaf Herberg de Blankenhoeve. Langs Natuurvriendenhuis De 

Hondsrug via Noordlaren en het Hunebed door het Noordlaarderbos weer terug en ook daar 

even op het terras. 

Woensdag zijn Wietske, Jos, Els en Angelie mee. Het is echter zo warm vandaag dat we 

allemaal alleen ‘s morgens lopen. 

Juliwandeling 

Normaliter lopen we de zomermaanden niet, maar de bijzondere tijden maken dat er minder 

mensen weg zijn met vakantie. 

We lopen de knapzakroute Gasteren, we starten 10.15 en lopen de eerste lus over de Es en 

vlak langs Anloo. ‘s Middags is de lus wat groter, ook prachtig langs het Gasterse diep en 

over de Gasterse duinen. We waren met 6 mensen: Ed, Anne, Lenie, Annie en Japke. 

Anneke heeft een klein stukje meegelopen. 

De augustuswandeling is vanwege de hittegolf geannuleerd. 

Septemberwandeling 
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Lenie en Annie stellen voor de vierdorpen wandeling te doen bij Loppersum. Er lopen verder 

nog 12 mensen mee ( Els, Louise, Ed, Eddy, Japke, Wietske, Jozien, Betty, Anne, Petra, Ina, 

Josien ) en Anneke ongeveer 8 km. Onze nieuwe groepslid Eddy heeft zijn wandelschoenen 

vergeten en loopt de hele wandeling op mocassins. Het is fantastisch mooi weer en de 

middeleeuwse kerkjes onderweg zijn geweldig mooi, echt een topdag. 

Oktober. We zijn met 10 mensen, Ryan, Els en Eddy, Japke, Wietske, Anne en Eika, Annie, 

Jozien en Ina. 

Vanwege de nieuwe coronaregels wandelen we deze keer in 3 groepjes, we volgen de 

knapzak-route Altena-Peize, maar gebruiken een oud boekje en dat leidt tot nogal wat 

gepuzzel, We starten bij het dorpshuis Altena met koffie en lopen voor een deel door het 

prachtige Mensingebos. 

November. De regels zijn nog strenger geworden en we mogen alleen in tweetallen lopen. 

We lopen de knapzakroute Roderesch/Lieveren, die gelukkig digitaal te krijgen is. 

Mee zijn: Eddy en Jozien, Ina en Betty; Eika en Petra, Lenie en Annie; Japke en Ryan. We 

vertrekken met een kwartier tussentijd, maar komen elkaar onderweg niet tegen, De Herberg 

is niet open, maar heeft ‘s middags wel een kiosk open met o.a. glühwein. Het regent tegen 

die tijd fors, dus iets warms gaat er wel in! 

December. Jos, Angeliena; Ryan, Lenie; Bettie en Josien; Eddy en Ed, Els, Eika en Petra, 

Japke en Marjon. Er is een harde Lock down en we mogen maar met 2 mensen wandelen. 

We lopen de knapzakroute Tynaarlo/Zeegse. Er is een schema vanaf half tien met 10 

minuten verschil vanaf de brink in Tynaarlo. Op het punt waar de verharde weg in een 

onverharde weg overgaat, staat een groene VW golf met koffie en thee to go. Daardoor 

treffen 2 wandelaars steeds twee opvolgende wandelaars en is er nog een beetje contact. 

Het is prachtig wandelweer en de route staat duidelijk op papier. 

Ondanks de beperkende maatregelen door de coronapandemie hebben we dit jaar toch 10 

keer gewandeld. 

Jaarverslag Nivonsoos  

De soos is bedoeld als een plaats waarvan je weet dat er op een afgesproken datum en tijd 

[de eerste dinsdag van de maand van half 11 tot 12 uur in `t Feithhuis tegenover de 

Martinikerk] mensen zijn die je kent of wilt leren kennen. Als bezoekers behoefte hebben aan 

gezamenlijke activiteiten dan maken ze daar zelf vaak afspraken over. Het aantal bezoekers 

varieert. De consumpties zijn voor eigen rekening. Er ontwikkelen zich regelmatig leuke 

gesprekken over bijvoorbeeld reiservaringen, gelezen boeken en/of actuele zaken in het 

nieuws. 

Trijnie Riemeijer heeft de groep gedurende zeven jaar gecoördineerd. De coronacrisis en het 

teruglopend aantal (kwetsbare) oudere leden en haar eigen gezondheid hebben haar doen 

besluiten ermee te stoppen. De groep bestaat daarom niet meer. Trijnie heeft nog wel 

anderszins contact met de mensen.  

Jaarverslag koffiegroep Roden 

De tweede zondag iedere maand worden de koffie ochtenden gehouden. In de 

wintermaanden worden deze meestal in de Dobbe, het buurtcentrum van Roden 

georganiseerd. De 5 zomermaanden blijft de groep in Lettelbert op de camping. Er kan een 

thema zijn. De groepsleden komen zelf met een onderwerp. Vanwege corona kan het 

Rodekruisgebouw niet meer worden afgehuurd. De groep komt nu 1 keer per maand bij één 
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van de leden thuis zolang het kan en waar ruimte genoeg is. Paula Portegies is 

contactpersoon. 

Jaarverslag leesgroepen 2020 in Groningen 

In Groningen heeft het NIVON nog steeds twee leesgroepen, een middag- en een 
avondgroep. De groepen hebben elk een eigen coördinator, Omdat de groepen in de 
huiskamer van de deelnemers bij elkaar komen, kunnen ze niet te groot zijn. Er is een lijstje 
met namen van mensen die geïnteresseerd zijn om ook bij een leesgroep te komen. Daar 
staan op dit moment een paar belangstellenden op. 
 
Normaal worden er vier boeken gelezen en zijn er vier bijeenkomsten per groep. Dit jaar is 
dat, zoals te begrijpen valt, niet gelukt, al zijn er toch bijeenkomsten geweest. De activiteiten 
liggen nu stil in deze tijd. De richtlijnen met betrekking tot corona maken samenkomen 
onmogelijk en video-praten is geen aanvaardbaar alternatief voor de meeste deelnemers. 
Eens zal een vrolijk bij elkaar komen weer kunnen. Wij kijken daar reikhalzend naar uit. 
 

Donald Elsas 

 

Jaarverslag 2020 Biosgroep 

  

Eind 2017 werd de biosgroep opgericht voor mensen die het gezellig vinden om met anderen 

naar de film te gaan. De biosgroep gaat af en toe, meestal met een kleine groep naar de film. 

Ook geven zij elkaar tips voor mooie films op tv. Wegens de corona beperkingen zag Evelien 

geen kans meer de biosgroep voort te zetten. 

 
FINANCIEEL VERSLAG AFDELING GRONINGEN - ASSEN 2020 

    

BEGINBALANS 2020   

Saldo ING-spaarrekening  € 2.000,00   
Saldo ING-bankrekening  € 323,49   
Lening Landelijk u/g  € 5.000,00   
Reserve Roden-Leek-Peize   € 1.136,09  

Nog te betalen bedragen:   

*Bijdrage Lettelbert deel GrAs   € 250,00  

*Bijdrage Lettelbert deel R-L-P   € 250,00  

Eigen Vermogen   € 5.687,40  

   € 7.323,49   € 7.323,49  

    
KOSTEN EN OPBRENGSTEN 
2020   

AFDRACHT LANDELIJK  € 2.484,40   
SUBSIDIE NIVON95  € -   
OPBRENGST ACTIVITEITEN  € 76,00   
UIT VOORZIENING R-L-P  € -   
ONTVANGEN RENTE  € 75,00   
OPBRENGST WADDENLEZING  € 453,26   
RESULTAAT   € 52,86   
BESTUURSKOSTEN   € 732,52  

KOSTEN ACTIVITEITEN   € 245,00  
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KOSTEN WADDENLEZINGEN   € 587,00  

NIVON-GrAs   € 1.426,21  
BIJDRAGE JUBILEUMBOEK 
LETTELBERT   € -  

BANKKOSTEN   € 150,79  

RODEN-LEEK-PEIZE   € -  

   € 3.141,52   € 3.141,52  

    

EINDBALANS 2020   

Triodosbank  € 2.270,63   
Lening Landelijk u/g  € 5.000,00   
Reserve Roden-Leek-Peize   € 1.136,09  

Nog te betalen bedragen:   

*Bijdrage Lettelbert deel GrAs   € 250,00  

*Bijdrage Lettelbert deel R-L-P   € 250,00  

Humanistisch Verbond     € 170,00  

Eigen Vermogen   € 5.464,54  

   € 7.270,63   € 7.270,63  
 

TOELICHTING FINANCIEEL JAARVERSLAG 2020 NIVON AFDELING GRONINGEN-

ASSEN 

Door de corona-pandemie is er voor 2020 geen vergelijking te maken met 2019. Na februari 

zijn er nauwelijks nog activiteiten mogelijk geweest. De twee Waddenlezingen van januari en 

februari waren een groot succes. Dat blijkt in ieder geval ook uit de vrijwillige bijdragen 

(heffing van entree was door de waddenvereniging “verboden”, het optreden van de sprekers 

was immers gratis), waardoor de organisatie toch grotendeels uit de kosten kwam. 

Opvallend was dat we voor het eerst na meer dan een decennium weer een landelijke 

afdracht hebben ontvangen. Door het uitlenen van 5.000, - euro aan Nivon Landelijk waarbij 

het uitgeleende bedrag niet meetelt voor de vaststelling van de basis voor afdracht, kwam de 

afdeling weer in aanmerking. Er werd zelfs rente op uitgekeerd. 

De grootste kostenposten zijn de onvermijdelijke bestuurskosten en de druk en verspreiding 

van ons periodiek. Het fysiek uitgeven van NIVON-GrAs kostte de afdeling in 2019 zoveel, 

dat het in 2020 bijna de gehele afdracht zou kosten. Het bestuur besloot om dit jaar Nivon-

GrAs digitaal naar alle leden met een e-mailadres te sturen en geen papieren periodiek te 

laten maken behalve als dat echt nodig is voor leden zonder e-mailadres. Na een brief aan 

leden zonder emailadres met het verzoek ons dat alsnog te geven zijn er meer dan 25 

adressen geschrapt van de post verzendlijst, waardoor de kosten ervan ook navenant 

daalden. Alleen de leden zonder e-mailadres hebben nog een papieren periodiek ontvangen. 

De bijdrage aan het jubileumboek van 45 jaar Lettelbert hoefde nog niet te worden 

uitgekeerd. Dat komt ten laste van het boekjaar 2021. Ten slotte zal iedereen begrijpen dat 

de corona-crisis heel veel onzekerheden met zich mee brengt, waardoor de begroting voor 

2021 met een flinke armslag moet worden begrepen. 

 

Ypke Huisman, penningmeester 
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BEGROTING NIVON AFDELING GRONINGEN-
ASSEN 2021    

      

AFDRACHT LANDELIJK  € 2.500,00      

SUBSIDIE NIVON95  € -      
OPBRENGST 
ACTIVITEITEN  € 1.000,00      

UIT VOORZIENING R-L-P  € 500,00      

TE ONTVANGEN RENTE  € 75,00      
OPBRENGST 
WADDENLEZING  € 500,00      

UIT EIGEN VERMOGEN  € 500,00      

BESTUURSKOSTEN   € 1.000,00     

KOSTEN ACTIVITEITEN   € 1.000,00     
KOSTEN 
WADDENLEZINGEN   € 750,00     

NIVON GrAs   € 400,00     

BIJDRAGE JUBILEUMBOEK MEENTHE  € 500,00     

BANKKOSTEN   € 200,00     

RODEN-LEEK-PEIZE   € 500,00     

ONVOORZIEN   € 725,00     

  € 5.075,00   € 5.075,00     
 

 


